
 

 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har den 21. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 189 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Simon Kollerup (S). 

 

Spørgsmål nr. 189:  

”Vil i istere  i forbi delse ed EU’s veteri ærpakke arbejde for, at dyrlæger 

skal kunne udlevere medicin i afmålte doser, sådan at økologer ikke tvinges til 

at købe mere medicin end de har brug for?” 

 

Svar: 

 

Økologisk Landsforening, Den Danske Dyrlægeforening, Veterinærmedicinsk Industri-

forening og Landbrug & Fødevarer har sendt et brev, hvori organisationerne taler for, 

at dyrlæger i Danmark bør kunne udlevere medicin i afmålte doser.  

  

Den 13. december 2017 svarede jeg organisationerne, at jeg vil tage de nødvendige 

initiativer for, at dyrlæger i relevante situationer skal kunne uddele afmålte mængder 

medicin til produktionsdyr og kæledyr. Dette således, at besætnings- og kæledyrs-

ejere ikke får udleveret så store mængder medicin, at en betydelig andel alligevel skal 

bortskaffes efter endt behandling. Jeg henviser i øvrigt til den vedlagte kopi af svaret.  

 

Med venlig hilsen 
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